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Aanleiding 
Tijdens de commissie Maatschappij en Welzijn van 21 februari zeiden we het 
volgende toe: Er volgt een evaluatie van de uitzending van de carnavalsoptocht 
in het centrum (samen met de Winkbülle), er wordt bij de 
carnavalsverenigingen van de verschillende stadsdelen navraag gedaan naar 
de tevredenheid van de uitzendingen van de carnavalsoptochten, en er volgt 
een terugblik op de nieuwe inrichting van het carnaval. 
 
Terugblik nieuwe inrichting carnaval Heerlen: Richtig Heële 

Dit jaar zorgde Richtig Heële, een nieuw initiatief, voor een frisse wind tijdens 
het carnavalsfeest in Heerlen. De horeca aan het Pancratiusplein, het 
Ondernemersfonds Heerlen, Pief Paaf Heële Alaaf (PPHA), H.V.V. de Winkbülle, 
PLT, de Nieuwe Nor en de gemeente Heerlen hebben de handen ineengeslagen 
om de carnaval nog opener en toegankelijker te maken voor iedereen. 
Het Pancratiusplein werd omgetoverd tot een open en uitnodigende ruimte. 
Met een groot podium en een overkapping zonder zijwanden creëerden we een 
gevoel van verbondenheid en vrijheid. Alle betrokken partijen zijn het erover 
eens dat de Heerlense carnaval een geweldig feest was, maar tegelijkertijd nóg 
meer voor de stad zou kunnen betekenen. De keuze voor een open plein met 
volop optredens en activiteiten paste daar heel goed in. Het was typisch 
Heerlens!  
Naar schatting hebben 100.000 bezoekers carnaval gevierd in Heerlen, 
waarvan tussen de 50.000 en 60.000 in Heerlen Centrum. 
 
Programma:  
De vaste pijlers van het Heerlens carnaval, zoals de intocht van de Blauw Sjuut, 
stundje Knipa, de kinderoptocht en grote optocht, werden aangevuld met een 
brede programmering voor jong en oud. Na de grote optocht barstte het 
Pancratiusplein uit zijn voegen met het MiseraBAL, dat een aaneenrijging was 
van artiesten uit Heerlen en ver daarbuiten.  
Op zaterdag- en maandagavond konden jongeren van alle leeftijden terecht in 
de Nieuwe Nor.  
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De Poefelezitting op de vrijdagmiddag ontbrak uiteraard niet in het 
programma. Deze vond een plekje in het Parkstad Limburg Theater. Afsluiten 
deden we zoals altijd op dinsdag met de Lichtjesstoet. 
Het was een onvergetelijke Heerlense Vasteloavend die staat voor gezelligheid, 
saamhorigheid en openheid voor oude en nieuwe tradities. 
 
Campagne: 
Met de campagne “Richtig Heële” waar het vooral ging om éénheid uitstralen 
met de samenwerkende partijen en waarbij de Heerlense carnavalist het 
gezicht van was, is goed aangeslagen bij het publiek. Met pijlen, buttons en 
posters, social-mediacampagne, website en banners heeft het Heerlense 
carnaval een herkenbare smoel gekregen. Iets dat niet enkel voor het centrum 
is ontwikkeld maar juist voor heel Heerlen. De eerste stappen om te komen 
dat heel Heerlen Richtig wordt komend seizoen, zijn al gezet. 
 
Inzet gemeente 
De inzet van medewerkers van de gemeente was in de voorbereiding groot. 
Op het vlak van facilitering, partijen bij elkaar brengen en consensus vinden, 
het opstarten van een nieuwe campagne maar zeker ook tijdens de 
carnavalsdagen zelf. Daarnaast zijn er subsidies verleend en kosten gemaakt 
in de facilitering.   
De gemeente Heerlen heeft de volgende zaken gefaciliteerd in de openbare 
ruimte: verkeersmaatregelen, inzameling plastic bekers en overig afval, 
reiniging, beveiliging, EHBO, toiletvoorzieningen, gezamenlijk geluid horeca. 
Verder is er gedurende het gehele carnaval een veiligheidscoördinator in dienst 
geweest en zijn de medewerkers van team handhaving en toezicht ingezet. 
 
Met betrekking tot de APV thema’s heeft veel overleg plaatsgevonden zowel 
met organisatie alsmede horecaondernemers en ander belanghebbende, dit 
heeft zijn vruchten afgeworpen. Door het vaststellen van duidelijke 
beleidskaders vooraf en een daarop gerichte uitvoering van gemeentezijde is 
carnaval weliswaar een groot evenement maar wel beheersbaar. 
Ten behoeve van de evaluatie zijn alle aspecten ten aanzien van openbare 
orde, veiligheid, volksgezondheid en milieu getoetst en gemonitord. Politie, 
GGD/GHOR, Brandweer en team toezicht/handhaving horeca en de organisatie 
hebben bijgedragen aan deze evaluatie. 
 
Er heerste een goede, prettige sfeer. Kleine opstootjes werden in de kiem 
gesmoord. Door het open karakter van Richtig Heele was er veel sociale 
controle en haalde het de bezoekersdruk bij de horeca weg waardoor ook hier 
een goede sfeer was waar te nemen. 
Jeugdoverlast is uitgebleven mede door de inzet van de straatcoaches. De 
bereikbaarheid van de binnenstad voor de hulpdiensten was goed. Preventieve 
maatregelen (zoals het vrijhouden van calamiteitenroutes) hebben 
gefunctioneerd.  
Het aantal behandelde personen door de EHBO was beperkt en minder dan 
verwacht. Tevens viel op dat het aantal jeugdigen (-18) dat behandeld moest 
worden vele malen minder was dan voorgaande jaren.  



 

Her en der lag de openbare ruimte vol met zelf meegebracht glaswerk. De 
gescheiden inzameling van plastic bekers kan beter. Hiervoor zal een PVA 
samen met de horeca worden opgesteld. Gedurende het gehele carnaval zijn 
er twee meldingen van geluidsoverlast binnengekomen. Deze meldingen zijn 
naar tevredenheid afgehandeld.  
 
Over het geheel kijken alle partijen met een positief en trots gevoel terug op 
deze vernieuwde opzet en heeft er toe bijgedragen dat deze ingeslagen weg 
de basis vormt voor het carnaval in centrum Heerlen.  
Reacties op social media waren enkel positief met enkele tips voor de komende 
edities.  
Verbeterpunten zijn er natuurlijk altijd en kwam er vanuit de samenwerkende 
partijen en de carnavalisten een aantal punten naar voren, zoals: 
- het verhogen van de overkapping; 
- meer aankleding; 
- de programmering op de maandag; 
- het aantal drankpunten; 
- afvalstromen plastic; 
- teveel glaswerk; 
- meer aanbod van eetgelegenheid; 
- aanbod jongste jeugd; 
- te weinig drankpunten. 
 
 
Verleende subsidies 

 2023 2024 
Winkbülle 

- Grote optocht Centum 
- Kinderoptocht Centrum 
- Intocht Blauw Sjuut 

 
4.500,- 
2.000,- 
1.250,- 

 
4.450,- 
2.000,- 

- 
CCH Gebrook 

- Optocht Hoensbroek 
- Kinderoptocht Hoensbroek 
- Koerennen 

 
2.000,- 
2.000,- 
2.000,- 

 
2.000,- 
2.000,- 
2.000,- 

Bokkeriejesj 
- Optocht Bokkeriejesj 
- Kinderoptocht Bokkeriejesj 

 
2.000,- 

500,- 

 
2.000,- 

500,- 
Lichtstoet Centrum 1.000,- 1.500,- 
Carnavalsloods 30.000,- 30.000,- 
Stichting Pief Paaf Alaaf (Richtig Heële 
Pancratiusplein) 

41.000,- 40.814,- 

Jeugdprogrammering Nieuwe NOR - 10.214,- 
Campagne Richtig Heële* - 11.130,- 
TOTAAL 88.250,- 108.608,- 

*De ontwikkeling van de campagne, zoals naam, beeldmerk, website etc. zijn 
eenmalige kosten.  
 
 



 

Faciliteringskosten carnaval 2024: 
 
 2023 2024 
Centrum:   
Verkeer en reiniging  31.300,- 
Toiletten openbare ruimte   4.785,- 
Productie kosten  3.596,- 
Beveiliging  12.669,- 
EHBO  8.326,- 
Units tbv beveiliging en EHBO  3.500,- 
Totaal centrum* 50.000,- 64.176,- 
Hoensbroek:  11.150,- 
Heerlerheide:  8.700,- 

 
*Ten opzichte van 2023 zijn er hogere kosten, dit heeft met name te maken 
met prijsverhogingen van in te huren personeel (zoals beveiliging) en reiniging. 
 

Evaluatie uitzending carnavalsoptochten  
Met de carnavalsverenigingen CCH-Gebrook, CV de Bokkeriejesj en HVV de 
Winkbülle heeft een evaluatie plaatsgevonden.  
 
CCH-Gebrook 
CCH-Gebrook kiest niet voor een live-uitzending van de optocht in Hoensbroek. 
Zij maken opnames die ze achteraf monteren en vervolgens beschikbaar 
stellen via socials en YouTube. Voor de vereniging is dit voldoende. Zij denken 
dat het live uitzenden van de optocht een groter bereik heeft en dus een 
meerwaarde heeft. Het bestuur vindt echter dat de extra kosten die dit met 
zich meebrengt beter aan andere activiteiten besteed kunnen worden. Daar is 
volgens hen een grotere meerwaarde te bereiken m.b.t. de Vastelaovend.  Zij 
zijn blij als ze de huidige manier van opnemen en verspreiden kunnen 
handhaven. Maar ze geven prioriteit aan andere uitdagingen dan aan het kost-
wat-kost live uitzenden van de optocht.  
De optocht film 2024 is via de socials 2319 keer bekeken.  
 
CV de Bokkeriejesj 
De Bokkeriejesj maken opnames tijdens de optocht en zenden deze direct via 
YouTube en Facebook uit. Volgens hen was de kwaliteit van de opname niet 
anders dan andere jaren. Voor de vereniging is de opname vooral van belang 
om historische beelden te bewaren/bewaken en daarbij ook mensen thuis de 
mogelijkheid geven om te kijken. 
Betere kwaliteit betekent meerkosten en dat kan de vereniging niet 
bekostigen. Zij vinden het in stand houden van de optocht zelf belangrijker 
dan de opname. Ze worden geconfronteerd met steeds hogere kosten voor 
veiligheid waaronder de inzet van verkeersregelaars. Zij betwijfelen of een 
betere kwaliteit van de opname betekent dat er meer gekeken zou worden. 
De livestream had 2.000 unieke bezoekers. Via facebook is de optocht 6.500 
maal bekeken.   
 



 

HVV de Winkbülle  
De Winkbülle hechten veel waarde aan de uitzending van de grote optocht door 
L1 en omroep Max. Dit omdat de optocht daardoor over het hele land wordt 
bekeken, volgens hen zelfs over de hele wereld. Het zet Heerlen in de picture. 
218.000 kijkers hebben de optocht live of later teruggekeken en 745 mensen 
hebben live/online gekeken.  
Dit jaar werd in overleg met L1 bewust gekozen voor een andere 
cameraopstelling. Hierdoor was het voortraject anders. Achteraf bleek dat L1 
zich niet voldoende had voorbereid op de wijzigingen. Ook de vereniging zelf 
maakte inschattingsfouten bijv. de plek van de oversteekplaats. Door dit alles 
was de kwaliteit van de opname minder dan voorgaande jaren.  
Bovenstaande is met L1 besproken mede om volgend jaar weer zoals vanouds, 
mooie kwalitatieve beelden van de optocht in Heerlen te laten zien.  
Vorig jaar was de subsidieverlening voor de uitzending hoger maar omdat we 
de Winkbulle gevraagd hebben meerdere offertes aan te vragen was de 
subsidieaanvraag dit jaar €7.100,- lager.  
 
 2023 2024 
Winkbülle 
Opname grote optocht Centrum 

 
32.250,- 

 
25.150,- 

CCH Gebrook 
Opname optocht Hoensbroek 

 
5.250,- 

 
5.250,- 

Bokkeriejesj 
Opname optocht Heerlerheide 

 
3.900,- 

 
3.900,- 

 
Totaal: 

 
41.400,- 

 
34.300,- 

 
 

Hoogachtend, 

burgemeester en wethouders van Heerlen, 
namens dezen,  
wethouder voor Onderwijs, Cultuur, Erfgoed en Centrumontwikkeling 
J.M.M. Clemens 
 
 
 


